

ເຂົາ (ຢຮ 21:15-17). ເປໂຕແມ່ນນຶ່ງໃນສິບສອງອັດສາວົກຂອງອົງພຣະເຢຊູ, ໝາຍເຖິງການທີ່ເພິ່ນໄດ້ຖືກມອບສິດອຳນາດເຕັມສ່ວນໃຫ້ອອກໄປປ່າວປະກາດຂ່າວປະເສີດແລະຄຳສອນຂອງພຣະຣາຊອານາຈັກຂອງພຣະເຈົ້າ. ຈົດໝາຍຂອງທ່ານເປໂຕສະທ້ອນໃຫ້ເຫັນເຖິງການດູແລເອົາໃຈໃສ່ຝູງແກະຂອງພຣະເຈົ້າ. ເປໂຕໄດ້ຮັກຝູງຄົນທີ່ຕິດຕາມອົງພຣະເຢຊູແລະໄດ້ຂຽນຈົດໝາຍໄປເພື່ອໝູນໃຈພວກເພິ່ນບໍ່ໃຫ້ຍົກເລີກ, ເສັງຄວາມຫວັງ, ຫຼືອ່ອນເພັງ.

ແມ່ນຫຍັງຄືຄວາມແຕກຕ່າງລະຫວ່າງ ຄວາມຫວັງທີ່ມີຊີວິດ ແລະ ແຫຼ່ງອື່ນໆຂອງຄວາມຫວັງ?

ສະນັ້ນເປັນຫຍັງຄົນເຫຼົ່ານີ້ຈຶ່ງຕ້ອງການຄວາມຫວັງ? ຂໍພຣະຄຳທີ່ກຳລັງເປີດເຫຼົ່ານີ້ບອກພວກເຮົາວ່າ, ພວກເຂົາເຈົ້າດຳລົງຊີວິດເປັນຄົນຕ່າງຊາດ, ຖືກກະແຈກກະຈາຍໄປທົ່ວອານາຈັກໂຣມັນໃນເຂດອາເຊັງມັອຍ (ຊຶ່ງເປັນປະເທດ ຕຸລະກີໃນປັດຈຸບັນນີ້). ການອົບພະຍົບມັກຈະເປັນຮູບແບບການລົງໂທດ, ແຕ່ມັນບໍ່ແມ່ນແນວນັ້ນສຳລັບຜູ້ທີ່ເຊື່ອເຫຼົ່ານີ້. ພວກເຂົາເຈົ້າເປັນຄົນຕ່າງຊາດແລະຄົນແປກໜ້າເພາະວ່າໂລກນີ້ບໍ່ແມ່ນບ້ານຂອງພວກເຂົາເຈົ້າ. ສຳລັບພວກເຮົາທຸກຄົນຊຶ່ງໄດ້ວາງຄວາມຫວັງໃນອົງພຣະຄຣິດ, ໂລກມະນຸດນີ້ບໍ່ແມ່ນບ້ານອັນຖາວອນຂອງພວກເຮົາ. ພວກເຮົາດຳເນີນຊີວິດຢູ່ໃນໂລກນີ້ເໝືອນຄົນຕ່າງດ້າວທ້າວຕ່າງແດນແລະອົບພະຍົບເພາະ “ພິລເມືອງ (ສັນຊາດ) ຂອງເຮົາຢູ່ໃນສວັນ” (ຟລປ 3:20). ພວກເຮົາອາໄສຢູ່ໃນໂລກນີ້ພຽງຊົ່ວຄາວ, ແຕ່ພວກເຮົາເປັນຊາວສວັນ, ພວກເຮົາພວມມຸ່ງໜ້າສູ່ໂລກທີ່ດີກວ່າໜ່ວຍໂລກທີ່ພວກເຮົາຮູ້ຢູ່ໃນຂະນະນີ້. ໃນຂະນະທີ່ພວກເຮົາອ່ານພຣະຄຳພີ 1 ເປໂຕ, ພວກເຮົາເຫັນຢ່າງແຈ່ມແຈ້ວວ່າຜູ້ທີ່ເຊື່ອເຫຼົ່ານີ້ກຳລັງຜະເຊີນໜ້າກັບຝ່າຍຕໍ່ຕ້ານແລະຄວາມທຸກທໍຣະມານ. ທ່ານເປໂຕຮັບຮູ້ວ່າການຂັດຄ້ານຈະສືບຕໍ່ຮຸນແຮງຂຶ້ນ (1 ເປໂຕ 4:12), ແລະທ່ານຕ້ອງການໃຫ້ຊາຍແລະຍິງເຫຼົ່ານີ້ຕຽມພ້ອມ, ຍຶດໝັ້ນໃນຄວາມຫວັງຂອງພວກເຂົາເຈົ້າໃນພຣະຄຣິດ.

ໃນແງ່ຂອງການທົດລອງເຫຼົ່ານີ້, ຜູ້ທີ່ເຊື່ອບາງຄົນອາດສົງສັຍວ່າພວກເຂົາທຸດພື້ນຈາກພຣະມະຫາກະຣຸນາທີ່ຄຸນຂອງພຣະເຈົ້າຫລືບໍ່? ການດຳເນີນຊີວິດຕາມຮອຍພຣະບາດຂອງອົງພຣະຄຣິດຈະຄຸ້ມຄ່າຫຼືບໍ່? ສົມຄວນຫຼືທີ່ຈະອົດທົນຕໍ່ໄປທ່າມກາງຄວາມຫຍຸ້ງຍາກແລະຂັດແຍ່ງເຫຼົ່ານີ້? ເປໂຕໄດ້ເຕືອນພວກເຂົາກ່ຽວກັບເອກະລັກຂອງພວກເຂົາ: ພຣະເຈົ້າໄດ້ເລືອກພວກເຂົາ. ບໍ່ມີຫຍັງກ່ຽວກັບຄວາມລອດພື້ນແລະຊີວິດຂອງພວກເຂົາໃນພຣະຄຣິດທີ່ ອົງໃສ່ການລິເລີ່ມຂອງພວກເຂົາເອງ. ພວກເຂົາໄດ້ຮັບການຊົງເລືອກຈາກພຣະບິດາແລະໄດ້ມີປະສົບການ “ທີ່ພຣະເຈົ້າພຣະບິດາໄດ້ຊົງເລືອກໄວ້ແລ້ວຕາມທີ່ພຣະອົງໄດ້ຊົງຮູ້ລ່ວງໜ້າໄວ້ກ່ອນເພື່ອພຣະວິນຍານຈະຊົງຂຳຮະໃຫ້ບໍລິສຸດ” (ຂໍ້ 2). ຈາກນັ້ນ, ເປໂຕໄດ້ຫັນຄວາມສົນໃຈໄປຫາໜຶ່ງຂອງເນື້ອໃນໃຈຄວາມຂອງການຂຽນນີ້. ນັ້ນຄື: ຄວາມຫວັງ.

2. 1 ເປໂຕ 1:4-5

⁴ເພື່ອໃຫ້ໄດ້ຮັບມໍຣະດົກຊຶ່ງບໍ່ຮູ້ເປື້ອຍເນົ່າ, ບໍ່ຖືກຊົ່ວມົວໝອງ, ແລະທຸ່ງແຫ້ງໄປບໍ່ໄດ້ຊຶ່ງໄດ້ຮັກສາໄວ້ໃນມະຫາສວັນເພື່ອທ່ານທັງຫລາຍ. ⁵ຊຶ່ງເປັນຜູ້ທີ່ຮິດເດດຂອງພຣະເຈົ້າຊົງເຜົາຮັກສາໄວ້ດ້ວຍຄວາມເຊື່ອຈົນໄດ້ເຖິງຄວາມພົ້ນຊຶ່ງພ້ອມແລ້ວທີ່ຈະປາກົດ ໃນເວລາສຸດທ້າຍ.

ຫຼັງຈາກໄດ້ຕັກເຕືອນຜູ້ອ່ານກ່ຽວກັບຕົວຕົນແລະຈຸດປະສົງຂອງພວກເຂົາ, ເປໂຕໄດ້ຍົກສູງລະດັບມຸມອງຂອງພວກເຂົາ, ແລະໄດ້ເປີດຕາຂອງພວກເຂົາຂຶ້ນເພື່ອໃຫ້ເຫັນຄວາມຫວັງທີ່ມີຊີວິດຢູ່ນີ້ ຊຶ່ງຖືກເກັບຮັກສາໄວ້ໃນສວັນ. ຄວາມຫວັງຂອງພວກເຮົາແມ່ນປອດພ້ຍຊົ່ວນິຣັນ. ບໍ່ມີສິ່ງໃດສາມາດຫລຸດຜ່ອນມັນ, ເຮັດໃຫ້ມັນເນົ່າເປື້ອຍ, ຫັນເຫປ່ງນມັນ, ຫລື ທຳລາຍມັນ. ອົງພຣະຜູ້ເປັນເຈົ້າເອງຊົງເປັນມໍຣະດົກຂອງພວກເຮົາ. ພຣະອົງເປັນພຣະຄຳທີ່ມີຊີວິດ

ແລະເປັນຄວາມຫວັງທີ່ມີຊີວິດຂອງພວກເຮົາ. ມໍຣະດົກຂອງພວກເຮົາໄດ້ຖືກສງວນໄວ້ໃນສວັນ. ເປໂຕໄດ້ບັນລະຍາຍມູນມໍຣະດົກນີ້ດ້ວຍຄຸນນາມສາມຄຳທີ່ມີຄວາມໝາຍສົມບູນດັ່ງຕໍ່ລົງໄປນີ້:

- **ບໍ່ເປື້ອຍເນົ່າ (ບໍ່ດັບສູນ).** ມໍຣະດົກຂອງພວກເຮົາໃນພຣະຄຣິດບໍ່ສາມາດຖືກທຳລາຍໄດ້ຈາກພາຍໃນຫຼືພາຍນອກ. ບໍ່ມີຜູ້ໃດຈະສາມາດຍາດແຍ່ງເອົາມູນມໍຣະດົກນີ້ໄປຈາກພວກເຮົາ, ແລະບໍ່ມີຫຍັງຈະສາມາດແຍກພວກເຮົາອອກຈາກມູນມໍຣະດົກນີ້.
- **ບໍ່ດ່າງພ້ອຍ (ບໍ່ຖືກຊົ່ວມົວໝອງ).** ເຮືອງນີ້ກ່ຽວຂ້ອງກັບຄວາມບໍ່ຮູ້ສຸດຂອງມໍຣະດົກຂອງພວກເຮົາ. ມໍຣະດົກຂອງພວກເຮົາແມ່ນທົນທານຕໍ່ໄຟໃດໆໃນທຸກໆດ້ານ. ມັນບໍ່ຮູ້ສຸດຢ່າງສົມບູນແລະທັງໝົດເລີຍ.
- **ບໍ່ຫ່ຽວແຫ້ງ (ບໍ່ຕົກສົ).** ມໍຣະດົກຂອງພວກເຮົາຈະບໍ່ເສື່ອມເສັ້ງຮັສມີແລະກຽດຕິຍົດຂອງມັນຈັກເທື່ອ. ຊັບສົມບັດອື່ນໆອາດຈະສູນເສັ້ງຮູບຮ່າງລັກສະນະຫຼືຄຸນຄ່າຕາມວັນເວລາຜ່ານໄປ. ແຕ່ມໍຣະດົກຂອງພວກເຮົາໃນອົງພຣະຄຣິດຈະບໍ່ອັບເສົາ, ບໍ່ເສື່ອມເສັ້ງຮັສມີ, ບໍ່ຖືກທຳລາຍ, ແລະບໍ່ຈືດຈາງຫຼືເປື້ອໜ່າຍຈັກເທື່ອ.

ຄວາມຫວັງຂອງພວກເຮົາຖືກຜູກມັດກັບການຊົງຄົນພຣະຊົນຂອງອົງພຣະຄຣິດ ແລະຄວາມປອດພັຍຂອງພວກເຮົາຖືກຜູກມັດກັບພຣະອຳນາດຂອງພຣະເຈົ້າ.

ຄຳບັນລະຍາຍຂອງເປໂຕກ່ຽວກັບມໍຣະດົກ ໃຫ້ຄວາມຫວັງແກ່ພວກເຮົາໃນສມັຍປັດຈຸບັນຢ່າງໃດ?

3.1 ເປໂຕ 1:6-9

6 ໃນສິ່ງນີ້ແຫລະ, ຈົ່ງຊົມຊື່ນຍິນດີຫລາຍເຖິງແມ່ນວ່າດຽວນີ້ຈຳເປັນທີ່ພວກທ່ານຈະຕ້ອງທົນຄວາມທຸກໂສກດ້ວຍການຖືກທົດລອງຕ່າງໆໃນຊົ່ວເວລານຶ່ງ. 7 ເຖິງແມ່ນວ່າຄຳກໍຍັງຖືກລອງເບິ່ງດ້ວຍໄຟແຕ່ຄວາມເຊື່ອທີ່ຖືກລອງກໍປະເສີດກວ່າຄຳທີ່ຍ່ອມຮູ້ສູນຫາຍໄປ. ດັ່ງນັ້ນການທົດລອງຕ່າງໆກໍເກີດຂຶ້ນເພື່ອໃຫ້ຄວາມເຊື່ອທີ່ລອງແລ້ວນັ້ນປາກົດວ່າຄວນຮັບຄວາມສັຣເສີນ, ສະງ່າຣາສີ, ແລະກຽດຕິຍົດໃນເວລາທີ່ພຣະເຢຊູຄຣິດຈະສະເດັດມາປາກົດ. 8 ພຣະອົງຜູ້ທີ່ທ່ານຍັງບໍ່ໄດ້ເຫັນແຕ່ພວກທ່ານກໍຍັງຮັກພຣະອົງຢູ່ເຖິງແມ່ນວ່າຂນະນີ້ພວກທ່ານບໍ່ເຫັນພຣະອົງແຕ່ຍັງເຊື່ອແລະຊື່ນຊົມຍິນດີດ້ວຍຄວາມຍິນດີອັນຮຸ່ງເຮືອງຊຶ່ງເຫລືອທີ່ຈະອະທິບາຍໄດ້. 9 ແລ້ວທ່ານທັງຫລາຍຈຶ່ງໄດ້ຮັບຕາມຈຸດປະສົງແຫ່ງຄວາມເຊື່ອຂອງພວກທ່ານຄືວິນຍານຈິດຂອງພວກທ່ານຈະໄດ້ລອດພັນ.

ຄວາມຫວັງຂອງພວກເຮົາໃນພຣະຄຣິດສະແດງອອກໃນຄວາມເຊື່ອຂອງພວກເຮົາ. ຄວາມເຊື່ອແລະຄວາມຫວັງມີຄວາມເຊື່ອມໂຍງຕິດຕໍ່ພົວພັນກັນ. ສຳລັບບັນດາຜູ້ທີ່ເຊື່ອທີ່ເປໂຕໄດ້ເວົ້າເຖິງ, ຄວາມເຊື່ອຂອງພວກເພິ່ນຂນະນັ້ນໄດ້ຊ່ວຍພວກເພິ່ນໃຫ້ມີຄວາມມານະອິດທິນ. ຈາກຄວາມທຸກທໍຣະມານທີ່ພວກເຂົາເຈົ້າໄດ້ຜະເຊີນໜ້າແລະຄວາມເຊື່ອຂອງພວກເພິ່ນໃນອະນາຄົດ. ນີ້ໝາຍເຖິງຄວາມຫວັງຂອງພວກເພິ່ນທີ່ຮັກສາໄວ້ໃຫ້ຈິດໃຈຂອງເພິ່ນແນໃສ່ບ່ອນທີ່ອົງພຣະເຢຊູໄດ້ຊົງປະທັບຢູ່ເບື້ອງບົນສວັນ, ດ້ວຍມູນມໍຣະດົກອັນຕລອດໄປເປັນນິດສຳລັບໄພ່ພົນຂອງພຣະອົງ.

ແມ່ນຫຍັງຄືຜົນປະໂຫຍດຂອງການດຳເນີນຊີວິດດ້ວຍຄວາມຫວັງຊຶ່ງຖືກວາງຮາກຖານໄວ້ໃນອົງພຣະຄຣິດ?

ອົງຕາມພຣະອຳນາດຂອງພຣະເຈົ້າແລະມໍຣະດົກຂອງພວກເຮົາ, ບັນດາຜູ້ຊອບທັມສາມາດມີຄວາມຊື່ນຊົມຍິນດີແມ້ແຕ່ຢູ່ໃນທ່າມກາງການທົດລອງຕ່າງໆນາໆທີ່ພວກເຮົາກຳລັງຜະເຊີນໜ້າຢູ່ດຽວນີ້. ຢູ່ໃນພຣະຄຳວັກນີ້, ພວກເຮົາເຫັນ ຫ້າລັກສະນະຂອງການທົດລອງໃນຊີວິດຂອງພວກເຮົາ ດັ່ງຕໍ່ລົງໄປນີ້:

1. ການທົດລອງແຕກຕ່າງຕາມສະພາບ. (“ການທົດລອງຕ່າງໆ”) ການທົດລອງມາໃນທຸກຮູບຮ່າງແລະຂະໜາດ.
2. ການທົດລອງເປັນສິ່ງຊົ່ວຄາວ. (“ເຖິງແມ່ນວ່າຂະນະນີ້ເປັນພຽງເວລາສັ້ນໆ”) ພຣະເຈົ້າຊົງອະນຸຍາດໃຫ້ພວກເຮົາຜ່ານ “ເຕົາໄຟຫຼືແປວໄຟ”, ແຕ່ພຣະອົງຊົງເປັນຜູ້ກັ່ນກອງ ພຣະອົງຊົງຄວບຄຸມຄວາມຮ້ອນນັ້ນ.
3. ການທົດລອງນັ້ນຍຸ່ງຍາກ. (“ທ່ານທົນທຸກທໍາຣະມານ”) ປະໂຍກນີ້ນໍາມາຊຶ່ງແນວຄວາມຄິດຂອງຄວາມໜັກໜ່ວງ. ຄໍາກິຣິຍານີ້ມີຄວາມໝາຍເຖິງການປະສົບການກ່ຽວກັບ ຄວາມເຈັບປວດ, ຄວາມໂສກເສົ້າ, ແລະຄວາມທຸກ (ຄວາມຫຍຸ້ງຍາກລໍາບາກ: ກາຍ, ວາຈາ, ແລະຈິດໃຈ).
4. ການທົດລອງມີວັດຖຸປະສົງ (“ນິສັຍໃຈຄໍທີ່ພິສູດແລ້ວໃນຄວາມເຊື່ອຂອງທ່ານ”) ຊາວຄຣິສຕຽນໄດ້ຖືກຕອງຖືກກັ່ນກອງໂດຍພຣະເຈົ້າ ເພື່ອໃຫ້ເປັນແສງສະຫວັນຂອງພຣະຣັສມີຂອງພຣະອົງ. ວິທີການກັ່ນກອງຂອງພຣະເຈົ້າແມ່ນແນໃສ່ການກໍາຈັດສິ່ງເຫຼົ່ານັ້ນທີ່ປ້ອງກັນ (ເປັນອຸປະສັກ) ບໍ່ໃຫ້ພວກເຮົາກັບກາຍເປັນເໝືອນອົງພຣະເຢຊູຄຣິດ.
5. ການທົດລອງສົມຄວນສົ່ງຜົນລັບໃຫ້ເກີດຄວາມປິຕິຍິນດີ (“ອາດຈະສົ່ງຜົນໃຫ້ເກີດການສັອເສິນ, ພຣະສ່ງາຣາສີ, ແລະ ພຣະກຽດຕິຍົດ, ໃນການຊົງເປີດເຜີຍຂອງອົງພຣະເຢຊູຄຣິດເຈົ້າ”) ໃນມື້ນຶ່ງພວກເຮົາຈະໄດ້ເຫັນອົງພຣະເຢຊູຄຣິດເຈົ້າ ແລະຮູ້ຈັກພຣະອົງຢ່າງເຕັມທີ່(ບໍລິບູນ).

ພຣະເຈົ້າໄດ້ຊົງໃຊ້ກຸ່ມພວກເຮົາ ໃນວິທີການກັ່ນກອງ ຂອງຊີວິດຂອງພວກເຮົາ ໂດຍວິທີໃດ?

ນໍາໃຊ້ໃນຊີວິດ:

ຈົ່ງຈົດຈໍາອາທິດນີ້ວ່າພວກເຮົາມີ ຄວາມຫວັງທີ່ມີຊີວິດ. ຈົ່ງເລືອກເອົານຶ່ງໃນການນໍາໃຊ້ຕໍ່ລົງໄປນີ້:

- **ຈົ່ງຮັບຮູ້.** ຈົ່ງສາຣະພາບຕໍ່ພຣະເຈົ້າ ໃນມຸມໃດໃນຊີວິດຂອງທ່ານທີ່ທ່ານເສັງຄວາມຫວັງ. ຈົ່ງສາຣະພາບບາບໃດໆ, ແລະທູນຂໍຕໍ່ພຣະອົງໃຫ້ຊົງເປີດຕາຂອງທ່ານໃຫ້ມອງເຫັນຄວາມຈິງແຫ່ງຄວາມຫວັງທີ່ມີຊີວິດໃນອົງພຣະເຢຊູຄຣິດເຈົ້າ.
- **ຈົ່ງຈົດຈໍາ.** ຈົ່ງກັບໄປອ່ານ 1 ເປໂຕ 1:1-9, ແລະ ຈົດບັນທຶກວິທີການທີ່ເປໂຕໄດ້ບັນລະຍາຍກ່ຽວກັບຜູ້ຄົນທີ່ຕິດຕາມ ແລະ ເຊື່ອວາງໃຈໃນອົງພຣະຄຣິດ. ເກັບບັນຊີນີ້ໄວ້ໃນທີ່ປອດພ້ຍເພື່ອຈະໄດ້ເຕືອນທ່ານວ່າທ່ານແມ່ນຜູ້ໃດໃນອົງພຣະຄຣິດ?
- **ຈົ່ງພິ່ນພູ.** ມີຜູ້ໃດຜູ້ນຶ່ງບໍ່ທີ່ມີຄວາມສິ້ນຫວັງທີ່ພຣະເຈົ້າໄດ້ຊົງນໍາມາສູ່ຈິດໃຈຂອງທ່ານ? ຈົ່ງໃຊ້ເວລາພົບ ຫຼື ໂທຣະສັບຫາພວກເພິ່ນໃນອາທິດນີ້ ແລ້ວແບ່ງບັນຄວາມຈິງທີ່ພຣະເຈົ້າໄດ້ຊົງສໍາແດງແກ່ທ່ານໃນບົດຮຽນນີ້.

ພວກເຮົາທຸກຄົນມີຍາມທີ່ພວກເຮົາມີຄວາມເມື່ອຍລ້າອ່ອນແຮງແລະຂາດກໍາລັງໃຈ. ມັນແມ່ນຊ່ວງເວລານັ້ນລະທີ່ພວກເຮົາຕ້ອງຈົດຈໍາວ່າພວກເຮົາມີຄວາມຫວັງທີ່ມີຊີວິດທີ່ຖືກຮັບປະກັນໂດຍອົງພຣະຄຣິດ. ນີ້ຈະເປັນພລັງໃຈ (ວິຕາມິນດ້ານຈິດວິນຍານ) ແກ່ພວກເຮົາໃນຂະນະທີ່ພວກເຮົາອົດທົນພາກພຽນພະຍາຍາມຈົນເຖິງທີ່ສຸດ.

ອຸປະຖັມໂດຍລາວຊາວເທີນບັບຕິສສັມພັນ <http://lsbf.us> ໂດຍSSK